
ی تبارک   »امام خمینی«)ره(:  غدیر خم ، عیدی است که مال مستضعفان است، عید محرومان است، عید مظلومان جهان است،عیدی است که خدا
و تعالی به وسیله رسول اکرم صلی الله علیه و آله برای اجرای مقاصد الهی و ادامه تبلیغات و ادامه راه انبیا، حضرت امیر علیه السلام را منصوب فرمودند.
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دنیـــای هـــوادار یـــاد و خاطره شـــهدا بویـــژه »جعفر ذاکـــری« از 
لشـــکر ۱۰ سیدالشـــهدا علیه الســـام کـــه در عملیـــات کربـــای۵ 
شـــلمچه به مقام شـــامخ شـــهادت نائل گشـــت را گرامی می دارد.

خبر

خ�ب اول

عضو کمیسیون برنامه و بودجه از افزایش حقوق بازنشستگان 
لشکری و کشوری به میزان ۹۰۰هزار تومان به علاوه ۵درصد خبر 
داد. »جبار کوچکی نژاد« با اشاره به مصوبات جدید کمیسیون 
متبوعش درباره لایحه متناسب سازی حقوق کارکنان دولت و 
بازنشستگان لشکری و کشوری، گفت: پس از تصویب کلیات 
این لایحه در جلسه علنی به دلیل وجود ابهاماتی لایحه برای 
بررسی بیشتر به کمیسیون بازگردانده شد. وی با بیان اینکه 
و 100 درصد  به ترتیب 50 درصد  اولاد  عائله مندی و حق  حق 
رزمندگان  حقوق  کف  همچنین  داد:  ادامه  می یابد،  افزایش 

بالای 25 درصد به 5 میلیون و ششصد هزار تومان و کف 
تومان   هزار  ششصد  و  میلیون   4 معسر  رزمندگان  حقوق 
تعیین شد. همچنین با مصوبه کمیسیون  برنامه و بودجه 
افراد تحت پوشش کمیته  به مستمری  درصد  به میزان 30 
از  حقوق ها  افزایش  شد.  خواهد  اضافه  بهزیستی  و  امداد 
در  این لایحه  روی  بررسی  کار  اعمال می شود،  اول مهرماه 

کمیسیون برنامه و بودجه به پایان رسیده است و لایحه جهت 
بررسی در جلسه علنی تقدیم هیئت رئیسه شده است و فردا در 

دستورکار نمایندگان در جلسه علنی قرار می گیرد.

اعمال از اول مهر ماه؛

افزایشمییابد افزایشمییابددرصد ۵۵درصد هزارتومان ۹۰۰۹۰۰هزارتومان ولشکری بازنشستگانکشوری ولشکریحقوق بازنشستگانکشوری حقوق

سارا نصرتی

ن ذره ب�ی گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

چهکسانیمشمولافزایش
حقوقجدیدمیشوند؟

را  خود  بازنشستگان  و  کارمندان  حقوق  که  دولت 
۱۰ درصد افزایش داده بود، سرانجام بعد از گذشت 
حدود ۷ ماه لایحه افزایش مجدد حقوق کارمندان 
مجلس  به  را  لشکری  و  کشوری  بازنشستگان  و 
براساس  و  آن تصویب شد  دوفوریت  که  داد  ارائه 
آن حقوق تمام مشمولان قانون خدمات کشوری و 
نیروهای مسلح تا سقف ۲۰ درصد افزایش خواهد 
یافت. در حالی این لایحه پس از گذشت هفت ماه 
به مجلس ارائه شد که بودجه ۹ هزار میلیارد تومانی 
برای متناسب سازی حقوق کارکنان و بازنشستگان 
دولت برای امسال در نظر گرفته شده بود اما هنوز 

اجرا نشده است.
همچنین »محمدرضا میرتاج الدینی« عضو کمیسیون 
برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی گفت: این 
لایحه شامل تمام افرادی می شود که از دولت حقوق 
می گیرند از جمله کارمندان و بازنشستگان لشکری و 
کشوری، مستمری بگیران کمیته امداد و بهزیستی.
و  دولت  کارکنان  حقوق  متناسب سازی  لایحه 
هیئت  اعضای  لشکری،  و  کشوری  بازنشستگان 
و  آموزش عالی  مؤسسات  و  دانشگاه ها  علمی 
نیروهای  برمی گیرد.  در  هم  را  قضات  و  پژوهشی 
مسلح، وزارت اطلاعات، کارکنان کشوری و لشکری 
مشمولان  استثنای  )به  ایران  اتمی  انژی  سازمان 
قانون کار(، بازنشستگان، وظیفه بگیران و مشترکان 
صندوق های بازنشستگی کشوری و لشکری و سایر 
دستگاه های  به  وابسته  بازنشستگی  صندوق های 
همچنین  می برند.  سود  لایحه  این  از  هم  اجرایی 
مؤسسات  وزارتخانه ها،  بازنشستگان  و  کارکنان 
غیردولتی،  عمومی  نهادهای  یا  مؤسسات  دولتی، 
شرکت های دولتی و کلیه دستگاه هایی که شمول 
است  نام  تصریح  یا  و  ذکر  مستلزم  آنها  بر  قانون 
ایران، سازمان گسترش  نفت  قبیل شرکت ملی  از 
و  بانکها  مرکزی،  بانک  ایران،  صنایع  نوسازی  و 

بیمه های دولتی مشمول این قانون می شوند.
بازنشستگان  و  کارکنان  تمام  اساس  این  بر 
قانون  شامل  که  اجرایی  و  دولتی  دستگاه های 
حقوق  افزایش  مشمول  هستند  کشوری  خدمات 
تنها صندوق حمایت وکلا و کارگشایان  می شوند. 
دادگستری )زیر مجموعه کانون وکلای دادگستری(، 
کانون  نظر  زیر  که  دفتریاران  و  سردفتران  کانون 
وکلای دادگستری است شامل این افزایش حقوق 

نمی شود.
سازمان  -رئیس  میرکاظمی«  »مسعود  همچنین 
برنامه و بودجه- در توضیح نشست کمیسیون برنامه، 
گفت: حقوق شاغلان  و محاسبات مجلس  بودجه 
نیز ۹۰۰  بازنشستگان  تومان و حقوق  یک میلیون 
عائله مندی ۲۰۰  برای  افزایش می یابد،  تومان   هزار 
هزار تومان و برای هر فرزند ۱۰۰ هزار تومان به حقوق 
عنوان  تحت  موضوعی  البته  شد.  خواهد  اضافه 
بازنشستگان  از ۹۰۰ هزار تومان به  پرداخت بیشتر 

مطرح است که جمع بندی شد.
رییس  -نایب  چگینی«  گودرزوند  »مهرداد  اما 
کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی- در 
توضیح جلسه روز گذشته کمیسیون برنامه و بودجه 
گفت: حقوق بازنشستگان لشگری و کشوری به جای 
۹۰۰ هزار تومان، حدود یک میلیون و ۴۰۰ هزار تومان 
تا یک میلیون و ۶۰۰ هزار تومان افزایش پیدا می کند. 
همچنین به میزان حقوق کارکنان دولت حدود یک 
میلیون و ۳۰۰ هزار تومان تا یک میلیون و ۳۵۰ هزار 
تومان اضافه می شود که این مبلغ بدون محاسبه حق 
اولاد و حق عائله مندی است. حق عائله مندی و حق 
اولاد به ازای هر فرزند به ترتیب ۱۰۰ درصد و ۵۰ درصد 

افزایش پیدا می کند.

»دنیای هوادار«  بررسی می کند؛

صادرات غیرنفتی خونی تازه در رگ های اقتصـاد

توسعه اقتصاد زمانی رقم می خورد که بتوانیم با تمام 
دنیا ارتباط داشته باشیم اما در سال های اخیر به دلیل 
اعمال تحریم ها و تعلیق شدن برجام مشکلات بسیاری 
ایجاد شد. مبحث صادرات و چالش ها و  برای کشور 
فرصت های پیش رو هر ساله مورد بحث قرار می گیرد. 
بخش  رونق  راهکارهای  از  یکی  است  مشخص  آنچه 
تولید حمایت از بخش صادرات است به دلیل اینکه 
زمانی تولید می تواند به جایگاه واقعی خود در اقتصاد 
دست یابد که تولید صادرات محور در دستور کار قرار 
گیرد. صادرات پیش نیاز رشد پایدار و مهمترین عامل 
و  اشتغال  گسترش  همینطور  و  کشور  به  ارز  ورود 
افزایش درآمد در اقتصاد و یکی از مولفه های مهم رشد 

و توسعه کشورهاست. 
نیاز به صادرات و واردات برای تمامی کشورها امری 
اجتناب ناپذیر است چرا که هیچ کشوری نمی تواند به 
را تامین کند. کشورهایی  نیازهای خود  تنهایی همه 
که دارای توان صادراتی بالایی هستند از قدرت و توان 
اقتصادی بالاتری نسبت به سایر کشورها برخوردارند. 
پیشرفت و جهش اقتصادی در کشور نیازمند توسعه 
تعاملات بین المللی و حضور فعال در بازارهای جهانی 
با رویکرد درون زایی و برون گرایی است. بنابراین لازمه 
توسعه صادرات در کشور داشتن دیپلماسی فعال در 
این  در  کشور  اصلی  اولویت  و  بین المللی  حوزه های 
نفتی  به تعالی و توسعه صادرات غیر  نیل  باید  بین 
و کاهش وابستگی مملکت به صادرات و درآمدهای 
نفتی باشد. اقتصاد ایران که به واسطه درآمدهای نفتی 
باید  نتوانسته است آن گونه که  و نوسانات عمده آن 
بخش غیرنفتی خود را بهبود دهد، می تواند در شرایط 
تنگنای درآمدهای نفتی از جایگزینی صادرات غیرنفتی 
از  اقدام  این  و  ببرد  بهره  نفتی  صادرات  جبران  برای 
ضروریات اقتصاد کشور برای گذار به یک اقتصاد سالم 

و با درآمدهای پایدار است. 
به  باید  غیرنفتی  صادرات  به  بخشیدن  شتاب  برای 
ماهیت ساختار موجود و سپس ایجاد تحول ساختاری 
با  ارتباط  در  مهم  نکته  کرد.  توجه  صادرات  حوزه  در 
در  که  است  این  ایران  در  غیرنفتی  صادرات  افزایش 
شرایط فعلی که تحریم های خارجی  موجب کاهش 
بیشتر تقاضای داخلی اقتصاد شده است، می توان با 
استفاده از افزایش صادرات غیرنفتی، کاهش تقاضای 
کل را تا حدودی تقویت و همچنین کمبود ارز ناشی 
را جبران نمود و در نتیجه  از کاهش صادرات نفتی، 
تا حدود زیادی مشکلات فعلی و نیاز به منابع ارزی 
از  یکی  صادرات  افزایش  بی شک  کرد.  برطرف  را 

اولویت های هر کشور خواهان رشد اقتصادی است. در 
کشور ما نیز توسعه صادرات غیر نفتی و عبور از اقتصاد 
تک محصولی از اولویت های اصلی در راستای اجرای 
نه  صادرات  توسعه  است.  مقاومتی  اقتصاد  سیاست  
تنها حضور کشورها را در بازارهای بین المللی میسر می 
سازد بلکه نقش مهمی نیز در توسعه فرهنگ و آداب و 

رسوم کشورها در عرصه جهانی ایفا می کند. 
یکی از مواردی که دولت سیزدهم در یک سال نخست 
صادرات  بحث  داشته،  اهتمام  آن  به  خود  فعالیت 
غیرنفتی است. عزم دولت سیزدهم در توسعه صادرات 
و  هدف  بازارهای  تنوع  برای  برنامه ریزی  در  غیرنفتی 
اهتمام به تقویت و ایجاد زیرساخت های صادراتی و 
حمایت از صادرکنندگان تبلور یافته است. نگاه به داخل 
و توجه به مقوله دیپلماسی اقتصادی نیز از رویکردهای 
صادرات  شوربختانه  شود.  می  محسوب  دولت  اصلی 
غیرنفتی دارای مشکلات متعددی است که برخی از آنها 
نرخ  بالای  نوسانات  ارزی،  پیمان سپاری  شامل موانع 
ارز، نبود نظام ارزی مشخص، افزایش هزینه تولید، عدم 
بازاریابی مناسب و مستمر، ضعف دستگاه دیپلماسی 
تجاری  مناسب  راهبرد  تعیین  است.   ... و  اقتصادی 
برای کشور و نحوه تعامل با اقتصاد جهانی از گام های 
مهم سیاستگذاری تجاری کشور بوده و وجود چنین 
امکان  صادرکنندگان  می شود  باعث  مناسبی،  راهبرد 
افزایش  و  خود  بازاریابی محصولات  برای  برنامه ریزی 

تولید و اشتغال را داشته باشند. 
غیرنفتی  صادرات  مشکلات  مهم ترین  از  بی تردید 
کشور این است که سیاست های تجاری کشور از یک 
روند باثبات در بلندمدت و در جهت تعامل بیشتر با 
کشورهای هدف تجاری نیست. به عبارت دیگر اگرچه 
طی سال های اخیر اقدامات متعددی انجام شده است، 
اما آمار صادرات غیرنفتی کشور متناسب با ظرفیت های 
بالقوه اقتصادی کشور نبوده و نیست. برای اینکه بتوان 

به طور بنیادی و بلندمدت تأثیرگذاری صادرات غیرنفتی 
را در حوزه تولید مشاهده کرد، باید بعد از اصلاحات 
ساختاری )اصلاح و تقویت قوانین و مقررات، فرایند ها 
و سامانه های تجارت خارجی(، بخش هایی از اقتصاد 
کشور که مزیت دارد را شناسایی و تولیدات با فناوری 
راستا  این  در  کرد؛  ساماند  هی  بخش ها  آن  در  را  بالا 
وزارت صنعت، معدن و تجارت مسئولیت مهمی دارد.

لازم به توضیح است که پرهیز از خام فروشی، توجه 
به صادرات کالاهای ساخته شده، توجه به نیازها 
با  فعالان حوزه صادرات، مشورت  نظرات  نقطه  و 
زمینه  در  تصمیم گیری  از  قبل  خصوصی  بخش 
صادرات  برای  بنگاه ها  سازی  توانمند  صادرات، 
در  صادرات  شکوفایی  و  توسعه  در  همه  و  همه 
علاوه بر  است.  نقش آفرین  و  موثر  بسیار  کشور 
نشست های  جمله  از  دیپلماتیک  تلاش های  این 
فعالان  و  مسئولان  مشترک  و  ادواری  مستمر، 
تجاری  طرف  عمده  کشورهای  و  ایران  اقتصادی 
جهت تبادل نظر و امکان سنجی نحوه و زمینه های 
تحریم ها  کردن  بی اثر  برای  تجاری،  همکاری های 

دارای اهمیت کلیدی است. 
آنها  با  مبادله  امکان  که  جایگزین  بازارهای  وجود 
و  همکاری  و  باشد  داشته  وجود  تحریم  شرایط  در 
عضویت در اتحادیه های منطقه ای دارای سود متقابل 
جایگزین  بازارهای  شناسایی  و  طرفین  برای  تجاری 
برای  تجاری  روابط  گسترش  و  فعلی  بازارهای  برای 
محصولات داخلی نیز می تواند بسیار مؤثر باشد. البته 
باید توجه داشت صرفاً توافق تجاری مشکل صادرات 
را حل نمی کند و مشکلات مربوط به حوزه نقل و انتقال 
ارز، زیرساخت های مورد نیاز حمل و نقل، تبادلات بانکی 
و ... بر حجم تجارت مؤثر هستند و توافق تجاری این 
این  به  توجه  نیازمند  که  نمی شود  شامل  را  مسائل 

حوزه هاست.
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گزارش

ادعای خبرگزاری دولت: 

 تیم اقتصادی »رئیسی« رتبه ایران 
در رده بندی جهانی تورم را ۴ پله بهبود داد!

اجتماعی

 

گزارش

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

سپردهبلوکهشدهبرایدریافت
وامرامیتوانازبانکپسگرفت؟

به  سپرده  اخذ  مرکزی،  بانک  بخشنامه  اساس  بر 
برای پرداخت  از اسفند سال گذشته  عنوان وثیقه 
تسهیلات ممنوع شده است و در صورتی که بانک، 
پرداخت وام را منوط به سپرده گذاری کند، باید در 
قبال آن سپرده سود بدهد؛ در غیراینصورت با بانک 

متخلف برخورد می شود.
به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از ایسنا، بانک 
مرکزی بخشنامه ای به بانک ها ابلاغ کرده که در 
کرده  ممنوع  را  وثیقه  به عنوان  سپرده  اخذ  آن 
موضوع  این  که  است  ذکر  به  لازم  البته،  است. 
بانکی  نظام  در  اسفند سال گذشته  از ۲۳  پیش 
جریان داشته و بانک ها سپرده را به عنوان وثیقه 
نقدی برای پرداخت تسهیلات مبنا قرار می دادند. 
اکنون با ابلاغ بخشنامه جدید بانک مرکزی، بانک 
وثیقه  از  بخشی  عنوان  به  را  سپرده  نمی تواند 
بلوکه کند و این سوال برای کسانی که پیش از 
این وام گرفته اند و بانک سپرده را به عنوان وثیقه 
بخشنامه  این  که  شده  ایجاد  است،  کرده  بلوکه 
عطف ماسبق می شود و می توانند سپرده بلوکه 

شده را از بانک بگیرند یا خیر؟
توضیح بانک مرکزی به ایسنا در این زمینه حاکی 
از آن است که اگر بانکی اعطای تسهیلات را طبق 
قرارداد، منوط به سپرده گذاری متقاضی کرده باشد 
و تا زمان پرداخت کامل اقساط، این سپرده را بلوکه 
نگه دارد؛ تا پیش از بخشنامه بیست و سوم اسفند 
ماه سال ۱۴۰۰ این رویه در بانک ها مرسوم بود که 
بانک ها موظف شدند  از صدور این بخشنامه  بعد 
به این دسته از سپرده گذاری ها همچون سپرده های 
سرمایه گذاری، سود پرداخت کنند و بانک نمی تواند 

سپرده را به عنوان بخشی از وثیقه بلوکه کند.
بانک ها،  از  وام  دریافت  فرایند  در  اگر  بنابراین، 
سپرده را بلوکه کنند، در صورتی که به این سپرده 
شود،  پرداخت  سود  مشتری،  و  بانک  توافق  طبق 
موردی ندارد اما در شرایطی که بانک و مشتری بر 
و مشتری  باشند  نرسیده  توافق  به  قرارداد  اساس 
سودی نیز در قبال سپرده و پول بلوکه شده خود 
را  پول  باید  مربوطه  بانک  نکند،  دریافت  بانک  در 
برگرداند. براین اساس طبق اعلام بانک مرکزی، با 
پرداخت  بدون  را  سپرده  از  بخشی  که  بانک هایی 
می دهند،  وام  آن  طبق  و  می کنند  بلوکه  سود، 

برخورد می شود.
شورای  دبیر   - قیطاسی«  »علیرضا  دیگر،  سوی  از 
 - نیمه دولتی  و  دولتی  بانک های  هماهنگی 
»اخذ  و گفت:  کرد  ارائه  رابطه  این  در  توضیحاتی 
سال  اسفند   ۲۳ از  وثیقه  به عنوان  نقدی  سپرده 
گذشته ممنوع شده و در بانک ها نیز این موضوع 
در حال اجراست.« به گفته وی، اگر فردی پیش از 
وثیقه  را  ماه سال گذشته سپرده خود  اسفند   ۲۳
آزاد کند  را  نقدی کرده باشد، نمی تواند آن سپرده 
بلکه تا زمانی که تمام اقساط آن وام پرداخت شود، 
مبلغ مربوطه در بانک وثیقه است و مشتری باید 
وثیقه دیگری بدهد و تعویض وثیقه کند تا بتواند 

آن پول را برداشت کند.

خبرگزاری دولت در گزارشی نوشت: »صندوق 
بین المللی پول در جدیدترین برآورد خود از 
میزان تورم ۱۹۳ کشور جهان در سال ۲۰۲۲ از 
کاهش نرخ تورم ایران در این سال و بهبود 
این  از  جهان  کشورهای  میان  در  ایران  رتبه 

نظر خبر داده است.«
این نهاد بین المللی نرخ تورم ایران در سال 
جاری میلادی را کمتر از ۴۰ درصد برآورد کرده 
سال  تا   ۲۰۱۷ سال  از  ایران  تورم  نرخ  است. 
کارشناسان  و  داشته  صعودی  روندی   ۲۰۲۱
صندوق بین المللی پول انتظار دارند در سال 
۲۰۲۲ روند صعودی نرخ تورم ایران معکوس 
شود و در این سال تورم در ایران به ۳۹.۹۸ 
ایران  تورم  نرخ  کاهش  یابد.  کاهش  درصد 
طی سال ۲۰۲۲ در حالی است که نرخ تورم 
کشورهایی  و  داشته  افزایش  به  رو  جهانی 
نرخ  به  ها  سال  که  اروپایی  کشورهای  مثل 
اکنون  بودند  کرده  عادت  درصد   ۳ زیر  تورم 
با نرخ های تورم تا دو رقمی دست و پنجه 

نرم کنند.
همین مسئله باعث شده است رتبه ایران در 
رده بندی جهانی کشورهای جهان از نظر نرخ 
تورم بهبود پیدا کند. بر اساس آمار برآوردی 
صندوق بین المللی پول رتبه ایران از نظر نرخ 
تورم در سال ۲۰۲۲ دو پله نسبت به سال قبل 
بهبود پیدا کرده و ایران در جایگاه نهم از این 
نظر قرار گرفته است. ایران در سال ۲۰۲۱ در 
نیز  این سال  در  بود.  گرفته  قرار  هفتم  رتبه 
رتبه ایران در رده بندی جهانی دو پله بهبود 
این اساس طی دو سال ۲۰۲۱  بر  بود.  یافته 
نرخ  بندی جهانی  رده  ایران در  رتبه  و ۲۰۲۲ 
تورم ۴ پله بهبود یافته و ایران توانسته است 
۴ کشور ترکیه، سریلانکا، یمن و سورینام را 

پشت سر بگذارد.
ایران  از  کمتر  تورم   ۲۰۲۰ سال  در  که  ترکیه 
 ۲۰۲۲ سال  در  داشته  درصد   ۱۲.۲۷ یعنی 
گرفتار تورم ۷۳ درصدی شده است. نرخ تورم 
سریلانکا در سال ۲۰۲۲ نسبت به سال ۲۰۲۰ 

بیش از ۱۱ برابر شده و از ۴.۳ درصد در این 
رسیده   ۲۰۲۲ سال  در  درصد   ۴۸.۱ به  سال 
است. بیشترین نرخ تورم در میان کشورهای 
المللی  بین  صندوق  برآورد  اساس  بر  جهان 
دارد.  تعلق  زیمبابوه  به   ۲۰۲۲ سال  در  پول 
این کشور با تورم ۲۸۴ درصدی در این سال 
روبرو است. ونزوئلا با نرخ تورم ۲۱۰ درصدی 
با تورم ۱۵۴ درصدی به ترتیب در  و سودان 
رتبه های دوم و سوم از این نظر قرار گرفته 
اند. ترکیه، آرژانتین، سریلانکا، سوینام و یمن 

نیز بالاتر از ایران قرار گرفته اند.
بین  صندوق  گزارش  در  توجه  جالب  نکته 
پیشرفته  اقتصادهای  پرش  پول،  المللی 
ویژه  به  است.  تورم  جهانی  بندی  رده  در 
و  ثبات  ها  سال  که  اروپایی  اقتصادهای 
توسعه یافتگی خود را به رخ جهانیان کشیده 
اند اکنون در مسابقه کنترل تورم از بسیاری 
از کشورهای درحال توسعه عقب مانده اند. 
آلمان به عنوان بزرگترین اقتصاد اروپا طی 
تورم  جهانی  بندی  رده  در  گذشته  سال  دو 
۶۲ پله بالا آمده و با تورم ۸.۴۵ درصدی در 
رتبه ۸۵ جهان از نظر تورم در سال ۲۰۲۲ قرار 
گرفته است. این کشور در سال ۲۰۲۰ در رتبه 

۱۴۷ جهان قرار داشت.
آمریکا در مبارزه با تورم از ۲۱ کشور جهان طی 
دو سال گذشته عقب افتاده است و در حالی 
نظر  از  جهان   ۱۱۴ رتبه  در   ۲۰۲۰ سال  در  که 
نرخ تورم قرار داشت در سال ۲۰۲۲ رتبه ای 
بهتر از ۹۳ بدست نیاورده است. انگلیس بر 
اساس گزارش صندوق بین المللی پول تورم 
۹.۱۱ درصدی در سال ۲۰۲۲ داشته و در حالی 
که از نظر نرخ تورم بالا در سال ۲۰۲۰ رتبه ۱۲۷ 
جهان را به خود اختصاص داده بود در سال 

۲۰۲۲ تا رتبه ۷۰ بالا آمده است.
به همین ترتیب میزان پرش به بالای برخی 
کشورهای دیگر در رده بندی جهانی تورم به 
رتبه  در  پله   ۸۲ با  ایتالیا  است:  شرح  این 
 ،۷۷ رتبه  در  پله   ۸۸ با  اسپانیا  جهان،   ۷۹
استونی با ۱۵۷ پله در رتبه ۱۶، یونان با ۱۱۵ 
پله در رتبه ۶۹، ایرلند با ۸۰ پله در رتبه ۸۸، 
پرتغال با ۶۳ پله در رتبه ۱۰۶، سوئد با ۲۸ 
رتبه  در  پله   ۲۱ با  کانادا  و   ۱۰۶ رتبه  در  پله 
در   ۲۰۲۰ در سال  که  نیز  فرانسه  ۱۱۱ جهان. 
رتبه ۱۴۰ از نظر نرخ تورم قرار داشت در سال 
۲۰۲۲ با نرخ تورم ۵.۸ درصدی تا رتبه ۱۳۷ 

بالا آمده است.

خطر بیماری کلیوی در کمین دانش آموزان
»اعظم گودرزی« -مدیرکل دفتر سلامت وزارت آموزش و پرورش- گفت: هر سال همزمان با فصل پاییز و زمستان موج آنفولانزا و سرماخوردگی 

در مدارس شیوع می یابد، بنابراین اگر دانش آموزی علائم داشت به مدرسه نرود و در خانه استراحت کند. والدین می توانند فرزند خود را به مراکز 

جامع سلامت تحت پوشش وزارت بهدشت ببرند، پزشکان این مراکز طبق پروتکل های ابلاغی وزارت بهداشت توصیه های لازم را ارائه می کنند. 

اصغر قلندری

دلیل نرخ بیکاری ما بالا نیست. در حالی که طبق برآوردهای ما، نرخ واقعی بیکاری دو رقمی است. با 
اینحال، مرکز آمار نرخ بیکاری را یک رقمی اعلام کرده است. موضوع بعدی، در نظر گرفتن واقعیات 
اقتصادی و اجتماعی است. الان نرخ بیکاری به ویژه در سه بخش جوانان، فارغ التحصیلان و زنان 

بالاست. 

رابطه  در  واردکنندگان خودرو-  انجمن  -دبیر  دادفر«  »مهدی 
با گمانه زنی ها برای واردات خودروهای کره ای و ژاپنی اظهار 
اینکه قرار باشد خودروهای کره ای و ژاپنی وارد  کرد: تصور 
این  در  که  وارداتی  فرآیند  است.  خوشبینانه  بسیار  شوند، 
به  منتج  که  می رسد  به نظر  بعید  شده،  تبیین  آیین نامه 
واردات خودرو شود؛ چه برسد به اینکه قرار باشد خودروهای 
کره ای و ژاپنی وارد شوند. از همین رو اینکه با توجه به رفتار 
کره ای ها و ژاپنی ها و موضع گیری سیاسی آن ها، آیا خللی در 
واردات خودرو از این کشورها ایجاد خواهد شد، همه بسته 
یا  گرفت  واقعا صورت خواهد  واردات  آیا  که  است  این  به 
خیر. اما متاسفانه با آیین نامه ابلاغی، واردات خودرو کلافی 

سردرگم خواهد بود.

وارداتخودروبهاینزودیها
بعیداست!

نقل قول

»حسین قربانزاده« - رئیس سازمان خصوصی سازی - با اشاره 
به تصویب تخصیص سهام عدالت به جاماندگان در هیات 
افراد تحت پوشش کمیته  اساس  این  بر  کرد:  اظهار  دولت 
فاز  ندارند  عدالت  سهام  که  ایثارگرانی  و  بهزیستی  امداد، 
نخست جاماندگان سهام عدالت محسوب می شوند. پرتفوی 
پیش بینی  سازی  خصوصی  سازمان  در  قبل  از  جاماندگان 
شد  حذف  دولت  هیات  در  شرکت ها  از  یکی  اما  بود  شده 
و باید جابه جایی پرتفو صورت بگیرد تا بتوان امور را پیش 
برد. البته این طرح بعد از هیات دولت باید به هیات تطبیق 
مجلس برود و چنانچه ایرادی نداشته باشد، لازم الاجرا است. 
تعداد جاماندگانی که در فاز نخست شناسایی شده اند حدود 

سه میلیون و ۵۰۰ هزار نفر است.

فرآیندتخصیصســهامعدالت
بهجاماندگانبهکجارســید؟

محض اطلاع
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حقوق و قضا

اشتغالزایی  با  صنعتی  و  تولیدی  واحد  یک 
۱۵۰ نفر پس از ماه ها رکود با حمایت دستگاه 
به  البرز  استان  نظرآباد  شهرستان  در  قضایی 

چرخه تولید بازگشت.
کل  -رییس  هریکندی«  فاضلی  »حسین 
دادگستری استان البرز- در جریان بازدید از این 
کارخانه گفت: این واحد  تولیدی در سال ۱۳۸۸ 
راه اندازی شد که برای خرید ماشین آلات از یکی 
از کشورها با یکی از بانک های عامل قراردادی 
از  از  مدت کوتاهی  منعقد می کند  اما پس 
فعالیت به جهت مشکلاتی که در ورود ماشین 
اقساط تسهیلات داشت  بازپرداخت  در  و  آلات 
متوقف  آن  فعالیت  و  درآمد   بانک  تملک  به 
مالکین  و  سهامداران  سال،  چند  از  پس  شد. 
بانک  طرفیت  با  را  دادخواستی  شرکت  این 
تولیدی  واحد  استرداد  و  تملک  ابطال  برای 
مطرح کردند و در یکی از شعب دادگاه حقوقی 
شهرستان نظرآباد موضوع رسیدگی شد، در سال 
تجدیدنظر  دادگاه   ۱۴ شعبه  از  قطعی  رای   ۹۹
استان البرز مبنی بر تأیید رای دادگاه حقوقی 
استرداد  و  تملک  ابطال  موضوع  با  نظرآباد 

واحد تولیدی به مالکان، صادر شد.
دستگاه  حمایتی  اقدامات  به  اشاره  با  وی 
این  بازگشت  برای  البرز  استان  در  قضایی 
اظهار  فعالیت  چرخه  به  تولیدی  واحد 
داشت: دادگستری کل استان البرز در ۲ 
مقطع از طریق ستاد اقتصاد مقاومتی 
در  همکارانمان  همچنین  و  استان 
دادگستری و دادسرای نظرآباد، اقدام 

این  دوباره  فعالیت  برای  قضایی  و  حمایتی 
دادند. همچنین مرحله  انجام  را  تولیدی  واحد 
اول رسیدگی قضایی بود که در کمترین مدت 
قانونی و با رعایت مقررات قانونی رای مقتضی 
ابطال تملک بانک و استرداد واحد تولیدی  بر 
به مالکین اولیه صادر شد و در مقطع دوم بعد 
از اینکه سالها این واحد تولیدی بعد از تملک 
بانک غیرفعال بوده، دستگاه ها نیاز به تعمیرات 
به  شروع  برای  که  داشتند  بازسازی  و  اساسی 
از سوی  اقدامات حمایتی هم  باید  مجدد  کار 

دستگاه های دولتی و اجرایی مشخصاً سازمان 
صنعت و معدن تجارت انجام می شد.

رییس کل دادگستری استان البرز ادامه داد: ستاد 
همکارانمان  همچنین  و  استان  مقاومتی  اقتصاد 
اقدامات  نظرآباد  شهرستان  قضایی  مجموعه  در 
حمایتی و قضایی برای برگشت دوباره واحد تولیدی 
به چرخه تولید را انجام دادند. در این واحد تولیدی 
حدود ۱۵۰ نفر شغل مستقیم و ۳۰۰ نفر به صورت 
به کار هستند، در سالی که  غیرمستقیم مشغول 
از سوی رهبر معظم انقلاب به سال تولید، دانش 
موضوع  این  شده  مزین  آفرین  اشتغال  و  بنیان 
با  از مجموعه قضایی استان  اقدامی بوده که  نیز 
اجرایی  دستگاه های  سایر  با  تعامل  و  همکاری 
استان در راستای تحقق شعار سال انجام شد. سال 
گذشته تقریبا واحدهای متعددی به ۲ صورت ستاد 
و حقوقی  قضایی  برای حمایت  مقاومتی  اقتصاد 
اقدام می کنند که 
واحدهای  یکسری 
با  مشکلاتی  تولیدی 
همچون  اجرایی  دستگاه های 
بانک ها، بیمه و مالیات دارند 
زمینه  در  اقدامات  دیگری  و 
تولیدی  واحدهای  احیای 
اقدامات  مجموعه  است؛ 
سال  در  استان  دادگستری 
گذشته منتهی به احیا و تداوم 
شغل  هزار   ۱۰ حدود  اشتغال 

در استان البرز شد.

»رئیس کل دادگستری استان«:

یک واحد صنعتی شهرستان نظرآباد به چرخه تولید بازگشت

سالروز  ماه،  شهریور  بیست وهفتم 
ایرانی  نامدار  شاعر  »شهریار«  درگذشت 

البرز-  استان  کرونای  ستاد  -سخنگوی  مهدوی«  »احمد  ایسنا- 
ویروسی  بیماری های  در فصل شیوع  اینکه  به  توجه  با  گفت: 
قرار داریم، افراد دارای بیماری زمینه ای و افراد مسن حتما باید 
در کنار تزریق واکسن کرونا، آنفلوآنزا هم بزنند تا ایمنی بدنشان 
تضمین شود. علی رغم توصیه و تاکید زیاد مبنی بر تزریق دز 
دز سوم  البرز  واجدین شرایط  درصد   ۵۰ از  بیش  هنوز  یادآور، 
کرونا را دریافت نکرده اند. خوشبختانه سبد واکسن البرز تکمیل 
است و واجدین شرایط هیچ مشکلی برای انتخاب واکسن مورد 
کامل  طور  به  هم  درمانی  و  بهداشتی  مراکز  ندارند.  خود  نظر 
با مردم همکاری دارند تا بدون نیاز به معطلی واکسن تزریق 
شود. با توجه به اینکه در فصل شیوع بیماری های ویروسی قرار 
داریم، افراد دارای بیماری زمینه ای و افراد مسن حتما باید در 
کنار تزریق واکسن کرونا، آنفلوآنزا هم بزنند تا ایمنی بدنشان 
واکسن  مشکلی  هیچ  بدون  می توانند  مردم  شود.  تضمین 
آنفلوآنزا را از داروخانه ها تهیه و نسبت به تزریق آن اقدام کنند.

سخنگویستادکرونایاستان:مشکلی
درتأمینواکسنآنفلوآنزانداریم

و  فردیس  کرج،  مردم  -نماینده  عباسی«  »علیرضا  فارس- 
با  دیدار  در  گذشته  روز  اسلامی-  شورای  مجلس  در  اشتهارد 
مدیرکل ارتباطات و فناوری استان البرز گفت: متاسفانه عدم 
حمایت های لازم جهت ارتقاء و توسعه محصولات و کالاهای 
و  تبلت  از جمله گوشی،  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  حوزه 
اینگونه اقلام، سالانه میلیاردها دلار )۴ تا ۱۰ میلیارد دلار( ارز از 
کشور خارج می کند. از سوی دیگر با توجه به نرخ ارز در شرایط 
سایر  و  گوشی  تهیه  در  مردم  عدیده  مشکلات  شاهد  تحریم 
اقلام به علت گرانی هستیم. مجلس در بودجه سال آینده نگاه 
فناوری  حوزه  بنیان  دانش  از شرکت های  به حمایت  ویژه ای 
توانمندی متخصصین  بر  با تکیه  بتوانیم  تا  اطلاعات داشته  
این حوزه شاهد توسعه این شرکت ها و ارائه کالای باکیفیت 
متوسط  و  درآمد  کم  اقشار  استفاده  جهت  مناسب  قیمت  و 
مردم باشیم. بی تردید در مجلس شورای اسلامی از برنامه های 

توسعه حوزه اقتصاد دیجیتال در کشور حمایت خواهیم کرد.

دردیدار»عباسی«بامدیرکل
ارتباطاتوفناوریاستانچهگذشت؟

داشت و سلامت �ب خانۀ ملت

آماده تعامل با تمام هیئت های ورزشی البرز برای استعدادیابی هستیم
»مسلم رئیسی« -معاون سلامت و تربیت بدنی اداره کل آموزش و پرورش استان البرز- از آمادگی اداره کل آموزش 
و پروش البرز برای تعامل با تمام هیئت های ورزشی استان در جهت استعدادیابی خبر داد و گفت: در حال انعقاد 
تفاهم نامه ای با اداره کل ورزش و جوانان هستیم تا با تعامل و همکاری بیشتر در جهت توسعه ورزش گام برداریم.

در شهر

 »رییس کمیسیون سلامت، محیط زیست 
و خدمات شهری شورای اسلامی شهر کرج«:

روزانه۷۰۰تنزبالهازکرج
واردحلقهدرهمیشود

خدمات  و  زیست  محیط  سلامت،  کمیسیون  رییس 
معضل  به  اشاره  با  کرج  شهر  اسلامی  شورای  شهری 
جاری،  دستورالعمل های  گفت:  بلاصاحب،  سگ های 
تمایلات احساسی، بهانه های حیوان دوستی و در برخی 
موارد منفعت طلبی طریق مؤثر و کارآمد حل این معضل 
نیست و پروتکل های مشترک علمی شهرداری، شورا و 

سازمان دامپزشکی می تواند راه گشا باشد.
رؤسای  اندیشی  هم  جلسه  اولین  در  چپردار«  »جواد 
کمیسیون های خدمات شهری شوراهای اسلامی شهر و 
معاونین خدمات شهری شهرداری های استان البرز اظهار 
کرد: روزانه ۱۴۰۰ تن زباله وارد حلقه دره می شود که ۷۰۰ 
راه  با تاکید بر ضرورت  تن آن مربوط به کرج است.وی 
اندازی کارخانه زباله سوز برای ساماندهی این حجم از زباله 
گفت: با پیگیری استاندار البرز، شورای و شهرداری کرج و 
مشارکت شهرهای اقماری استان البرز، امیدواریم در آینده 
نزدیک این کارخانه راه اندازی شود.س کمیسیون سلامت، 
شهر  اسلامی  شورای  شهری  خدمات  و  زیست  محیط 
کرج با اشاره به ضرورت بازیافت نخاله های ساختمانی 
هم گفت: تولید نخاله های ساختمانی در کرج به روزی 
۴۰۰ تن می رسد ولی تاکنون برای ساماندهی آنها اقدام 
موثری صورت نگرفته و صرفا به جمع آوری و انباشت آنها 
بسنده کرده ایم.رییس کمیسیون سلامت، محیط زیست 
و خدمات شهری شورای اسلامی شهر کرج توضیح داد: 
امکان  درصد  تا ۹۰  پسماند ساختمانی  و  نخاله  بازیافت 
امر  این  را ممکن می سازد که  آنها  از  دوباره  بهره مندی 
قطعا به تغییر سیمای شهری و افزایش درآمدهای پایدار 
مدیریت شهری منجر می شود.عضو شورای اسلامی شهر 
کرج  در بخش دیگری از صحبت های خود به معضل تراکم 
و پراکندگی سگ های بلاصاحب در کرج اشاره کرد و گفت: 
در این خصوص به مرز بحران رسیده ایم و اگر تصمیمی 
علمی در این حوزه فارغ از حواشی، احساسات و یا حتی 
یا  زیستی  آثار  نشود،  اتخاذ  مستتر  طلبی های  منفعت 
اکوژیک این معضل و انتشار و شیوع بیماری های عفونی 
و انگلی مشترک با انسان سلامت شهروندان این استان 
تهدید و مخاطرات غیر قابل جبران را تشدید خواهد کرد.

تمایلات  جاری،  دستورالعمل های  کرد:  خاطرنشان  وی 
موارد  برخی  در  و  دوستی  حیوان  بهانه های  احساسی، 
منفعت طلبی طریق موثر و کارآمد  حل این معضل نیست 
و پروتکل های مشترک علمی شهرداری، شورا و سازمان 

دامپزشکی می تواند راه گشا باشد.

نقل قول

»محمدی فرد«:

۱۱هزارو۹۰۲بستهنوشتافزار
بهدانشآموزانالبرزاهداشد

»محمد محمدی فرد« -مدیرکل کمیته امداد امام خمینی 
)ره( استان البرز- از اهدای ۱۱ هزار و ۹۰۲ بسته حمایتی 
نوشت افزار به دانش آموزان مورد حمایت و نیازمند این 
استان با هم افزایی مراکز نیکوکاری و خیرین خبرداد و 
گفت: همچنین یک هزار و۲۳۰ حمایتی نوشت افزار به 

دانش آموزان دارای سرپرست زندانی  اهدا شد.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان، برگزاری 
مشاوره هدایت تحصیلی ویژه دانش آموزان پایه نهم 
و اجرای تست های رغبت سنجی، مشاوره گروهی و 
فرهنگی  اقدامات  دیگر  از  را  نفر   ۳۹۰ تعداد  به  فردی 
کمیته امداد امام خمینی )ره( استان البرز در این مدت 

زمان برشمرد. 



روزنامه

55 فرهنگی
بازگشت مجری »اعجوبه ها« پس از حادثه تلخ

خرداد  سلطانی  حامد  می شود.  پخش  سیما  سه  شبکه  از  سلطانی  حامد  اجرای  با  »اعجوبه ها«  برنامه  جدید  فصل 
»حسینیه  برنامه  اجرای  امسال  محرم  در  او  داد.  دست  از  را  فرزندش  و  همسر  رانندگی  سانحه ی  طی  امسال  ماه 
نوجوانان  و  کودکان  توانمندی های  دادن  نشان  راستای  در  ها«  »اعجوبه  بود.  عهده دار  سه  شبکه  برای  را  معلی« 
بود. عهده دار  سلطانی  حامد  هم  را  تلویزیونی  برنامه  این  دوم  فصل  اجرای  که  است  شده  پخش  فصل  چندین  در 
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سالروز  ماه،  شهریور  بیست وهفتم 
ایرانی  نامدار  شاعر  »شهریار«  درگذشت 

در فاصله ۵ روز تا آغاز ثبت نام فیلم های ایرانی در جشنواره 
فیلم فجر، ۱۰۰ فیلم از شرایط کافی برای حضور در بزرگ ترین 

رویداد سینمایی کشور برخوردار هستند.
به گزارش »دنیای هوادار«، طی سالیان اخیر، جشنواره فیلم 
و  اجتماعی  تسویه حساب های  برخی  برای  محلی  به  فجر 
سیاسی تبدیل شده است. اما با همۀ این اوصاف، بایستی 
دید که امسال و در چهل و یکمین ایستگاهش، چگونه برگزار 

خواهد شد؟ تضعیف شده یا روتین و رایج چون هرسال؟
البته که این گمانه، حواشی بسیاری هم داشت که یکی 
میان  در  کاذب  ترس  نوعی  آن،  ترکش های  اصلی ترین  از 
سینماگران عموما جوان از ارائه فیلمنامه خود به این شورا 
بود. لازم به ذکر است که موارد دیگری چون کرونا و وضعیت 
سینما طی ماه های اخیر نیز از دیگر دلایلی بود که دامنه 

تولیدات سینمایی را به طرز قابل توجهی کاهش داد.
از ابتدای امسال اما این تصور رنگ باخت و به صورت ماهانه 
ساخت  پروانه  شورای  به  ارائه شده  فیلمنامه های  تعداد  بر 
افزوده شد. به این ترتیب، برای خردادماه، ۵ فیلم نامه، برای 
تیرماه ۵ فیلم نامه، برای مردادماه ۱۰ فیلم نامه، برای شهریورماه 
۱۵ فیلم نامه و برای ۲۴ روز نخست مهرماه نیز ۲۵ فیلم نامه به 

شورای پروانه ساخت ارائه شد.
این آمار افزایشی در شرایطی مهم تلقی می شود که تا پیش 
از این، جریانی در سینمای ایران به صورت هدفمند، از تحریم 
جشنواره فیلم فجر این دوره به دلیل نبود فیلم کافی خبر داده 
بود حال آن که با نگاهی به اسامی هنرمندانی که به شورای 
پروانه ساخت، فیلمنامه ارائه داده اند، متوجه می شویم که 
وجود این اسامی و البته افرادی که طی ۲ ماه آینده، از این 

شورا پروانه می گیرند، قطعا به حرارت تنور جشنواره خواهد 
فراخوان  متن  در  هوشمندانه  بند   ۲ وجود  که  افزود.البته 
جشنواره این دوره، بر تعداد تولیداتی که می توانند در فجر 
امسال شرکت کنند، خواهند افزود. بند هوشمندانه نخست، 
 عدم محدودیت زمانی برای تولیدات سینمایی است. تا پیش 
از این، یکی از بندهای مهم فراخوان جشنواره فجر، منوط به 
سال ساخت اثر بود که همواره ۱۲ ماه منتهی به زمان جشنواره 
را شامل می شد اما در جشنواره امسال، فیلم هایی می توانند 
فرم این رویداد را پر کنند که تا قبل از بهمن ۱۴۰۱، به هیچ 

نحوی نمایش داده نشده اند.
بند هوشمندانه دوم، شکستن عدد ۲۲ فیلم برای آثار بخش 
مسابقه است. تا پیش از این، عدد ۲۲، یکی از شاخص های 
از سال ها  فراخوان جشنواره فجر بود. عنوانی که در برخی 
سبب می شد تا فیلم های خوبی نتوانند وارد بخش رقابتی 
فرم  خوب،  فیلم  اندازه  این  نیز  سال ها  برخی  در  و  شوند 
جشنواره را پر نمی کرد و داوران به ناچار مجبور به پذیرش آثار 
کم مایه می شدند. در فراخوان جشنواره امسال، هیچ نامی از 
۲۲ فیلم برده نشده و این می تواند اتفاق خوبی برای ارتقای 

توان کیفی جشنواره فجر امسال باشد.
برای جشنواره چهل ویکم، از خردادماه امسال تا روز ۲۴مهرماه، 
تعداد ۳۸ فیلمنامه بلند سینمایی به اعضای شورای پروانه 
تا  امسال  ابتدای  از  همچنین  است.  شده  ارائه  ساخت 
۲۴مهرماه، برای ۵۵ فیلمنامه، پروانه ساخت صادر شده است 
که ازجمله مهم ترین چهره هایی که در مقام کارگردان، موفق 
به دریافت پروانه ساخت شده اند می توان به بهمن فرمان آرا، 
کیومرث پوراحمد، کیانوش عیاری، پرویز شهبازی، محمود 
کلاری، محمدحسین لطیفی، محسن امیریوسفی، تهمینه 
میلانی، نرگس آبیار، شهریار بحرانی، محمدعلی باشه آهنگر، 
انسیه شاه حسینی، علی ژکان، مهدی جعفری، تورج اصلانی، 

علیرضا امینی، رهبر قنبری، مهرداد خوشبخت، امیرحسین 
ثقفی، ابراهیم ایرج زاد، عادل تبریزی، اصغر نعیمی، مصطفی 
امیری  حسین  و  پورامیری  پدرام  موفق،  سهیل  تقی زاده، 
دوماری اشاره کرد.همچنین از میان کارگردانانی که پروانه 
ساخت فیلمنامه آنها احتمالا طی روزها و هفته ها آینده صادر 
می شود نیز می توان به مهدی صباغ زاده، فرزاد موتمن، مجید 
مظفری، بهروز شعیبی، علی روئین تن، سام قریبیان، مصطفی 
صناعی ها،  بهتاش  گوران،  رضا  معیریان،  آرش  شایسته، 
علی  بیرقی،  سهیل  لوافی پور،  رامتین  ابراهیمیان،  ابراهیم 
فهرست،  این  کرد.به  اشاره  میرعابدینی  مزدک  و  قوی تن 
کارگردانان جوان فیلم اولی را نیز باید افزود که هرساله به 
عنوان غافل گیری هایی بزرگ، برگ برنده های خوبی را برای 

جشنواره رو می کنند.فارغ از این نام ها و البته جوانانی که در 
قامت فیلم اولی، به جشنواره چهل ویکم فجر می روند، باید از 
پروژه هایی آماده سخن گفت که نتوانستند خود را به جشنواره 
چهلم برسانند. بنابراین بسیار محتمل است که بسیاری از 
این پروژه ها مانند مست عشق حسن فتحی، رگ های آبی 
جهانگیر کوثری، کابل پلاک ۱۰ نوید محمودی و پیر پسر 
اکتای براهنی در جشنواره فجر امسال رونمایی شوند.گفتنی 
است، تعداد فیلم هایی که کلید خورده اند یا از شورای پروانه 
ساخت، مجوز گرفته و هنوز فیلمبرداری آن ها آغاز نشده و 
فیلم هایی که نتوانستند خود را به جشنواره چهلم برسانند، 
تا به امروز، ۱۰۰ فیلم است که این آمار، قطعا طی هفته های 

آتی، بیشتر می شود.

گزارش

رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی 
ایران با انتقاد از قیمت های نجومی بسته های سفر به قطر در دوران جام 
جهانی تا ۵۰۰ میلیون تومان، گفت: این بسته ها با ارائه خدمات با کیفیت 

مناسب در نهایت باید ۱۰۰ میلیون تومان باشد.
به گزارش خبرنگار گردشگری ایرنا، حرمت الله رفیعی روز یکشنبه - ۲۴ مهر 
۱۴۰۱- در نشست خبری در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا درباره قیمت بسته های 
سفر به قطر در دوران جام جهانی اظهار داشت: بسته های سفر به قطر از ۵۰ 
تا ۵۰۰ میلیون در بازار در حال خرید و فروش است. در هر دوره جام جهانی 
این مشکل را داشتیم چرا باید این میزان آشفتگی در مدیریت بازار و تشکیل 
بازار سیاه بسته های سفر جام جهانی وجود داشته باشد.وی افزود: دولت 
چندین جلسه با فدراسیون فوتبال گذاشته و تلاش کرده این بازار را مدیریت 
کند، اما فدراسیون اصلا تمایلی به همراهی ندارد. خارج از فدراسیون فوتبال 
در قالب مدیر انجمن نیز مذاکراتی با بخش خصوصی فیفا انجام دادم و پس 
از توافق اقدامات و مکاتباتی را هم انجام دادیم، با فدراسیون فوتبال چند 
جلسه مذاکره کردم، اما وقتی مورد حمایت بخش هایی قرار دارند، آنچه حق 

و حقوق مردم است حاصل نمی شود.
رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی 
با انتقاد از زیاده خواهی بخش های غیر خصوصی در فرایند فروش بسته های 
سفر به قطر گفت: همین دخالت ها و حمایت های بی جای بخش های دیگر 
هم باعث این آشفته بازار و افزایش نرخ ها شده است، از طرفی توقعات هم 
بالا رفته است.رفیعی یادآور شد: از سال گذشته بارها در مورد جام جهانی قطر 
و اکسپوی ۲۰۲۰ دوبی اعلام کردم که نتایج و دستاوردهای مناسب نخواهیم 

داشت. دیگر زمان برای بهره برداری از فرصت های جام جهانی گذشته است. 
اکنون هر حرفی هم بزنیم خودزنی کردیم. دفاتر خدماتی نهایتا به دنبال سود 
۱۰ تا ۲۰ درصدی هستند، اما بسته ۵۰ میلیونی با بسته ۵۰۰ میلیون تومانی 
قطعا تحت الحمایه بخش های خاص هستند، دستگاه های متولی بررسی 
کنند، قطعا این دفاتر تحت الحمایه نهادها و افرادی قرار دارند که خودشان 
سهام دار این مجموعه ها هستند.وی بیان کرد: برخی اقدامات باعث بدنامی 
می شود اینکه واسطه ها و لابی گران مذاکرات را انجام داده اند اما در آخر 
نمی توانند به تعهدات عمل و پول را پرداخت کنند و از آن بدتر نمی توانند یار 
واقعی تیم فوتبال را برای حمایت از تیم به قطر ببرند هم سهمیه تماشاچی 
از دست مان می رود و هم دعوای حقوقی در پی دارد.رئیس هیات مدیره 
انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی بیان کرد: اگر 
چه وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در این فرآیند دخیل 
نیست، اما به عنوان انجمن صنفی به وزارتخانه مکاتبه می کنم و هشدار 
می دهم تا این مسائل را پیگیری کند.وی افزود: این دوره از جام جهانی 
می توانستیم از گروه خودمان صعود کنیم و مردم ایران خوشحال میشدند 
و در جامعه امید ایجاد میشد، اما با زیاده خواهی برخی، قیمت های سفر 
به قطر بی رویه، سرسام آور و نجومی شد، مسئولان باید بانیان این وضع 
را بازخواست کنند.رفیعی گفت: بسته سفر به قطر در دوران جام جهانی 
با کیفیت خدمات مناسب باید در نهایت ۱۰۰ میلیون تومان باشد، راه های 
بسیاری خوبی برای برگزاری برنامه های خوب وجود داشت،  حتی با برخی از 
اهالی ورزش گفت وگو  کردیم که با حضورشان در کشتی کروز، مراسم های 
سرگرم کننده و ایرانی پسند داشته باشیم، تا مردم ۱۰ تا ۱۱ روز سفر خوبی 

داشته باشند و بازیهای خوبی تماشا و از تیم حمایت کنند، اما دخالت های 
بیجا همه چیز را از بین برد.

آغاز فعالیت مجدد مجمع ملی تشکل های گردشگری
در این نشست خبری که با حضور تعدادی از اعضای مجمع ملی تشکل های 
گردشگری از جمله حرمت الله رفیعی رئیس انجمن دفاتر خدمات مسافرت 
هوایی و جهانگردی ایران - به عنوان دبیر این مجمع-، محسن حاجی سعید 
جامعه  رئیس  عبیری  یاور  گردشگری،  راهنمایان  صنفی  انجمن  رئیس 
حرفه ای بوم گردی و نیما آذری رئیس انجمن مؤسسات آموزش گردشگری 
کشور برگزار شد، تاثیرات اغتشاشات اخیر بر صنعت گردشگری، لزوم امنیت 
گردشگران خارجی، آغاز فعالیت مجدد مجمع ملی تشکل های گردشگری و 

برنامه های آن مباحث مطرح و توضیحاتی ارائه شد.
رفیعی درباره آغاز به کار مجدد مجمع تشکل های ملی گردشگری گفت: این 
مجمع با حضور رؤسای ۷ تشکل از ۹ تشکل ملی ایجاد شد تا بتواند پیگیر 
مطالبات این صنعت باشد؛ سال ۹۵ اساسنامه ای برای مجمع تشکل های 
گردشگری با حضور تعدادی از تشکل های ملی و استانی گردشگری امضا 
شد که برخی از آنها حتی ملی نبودند. حیف است که از تشکل ها فقط امضا 
بگیریم و بعد دیگر در جلسات یا ملاقات ها از آنها دعوت نکنیم، ین تشکل 
که قبلاً ایجاد شده بود، فقط یک دورهمی بود و ثبات قانونی نداشت، پس 

باید فرآیند قانونی و فعالیت مجدد آن باید آغاز میشد.
دیدار با نمایندگان مجلس و رئیسان قوای سه گانه

وی افزود: در چند سال گذشته وزارت میراث فرهنگی همیشه از ۹ تشکل 
ملی دعوت می کرد تا در برنامه ها حضور داشته باشد اکنون هم از همان ها 
دعوت کردیم تا به این مجمع سامان ببخشیم. برخی از دوستان میل داشتند 
که روند قبل تکرار شود اما لازم بود که پوست اندازی صورت گیرد. همیشه 
رؤسای تشکل ها می گفتند »چرا مجمع تشکیل جلسه نمی دهد و دنبال تغییر 
بودند« ما در روزهای اخیر یک نشستی با حضور تشکل های ملی برگزار کردیم 
و رأی گیری شد که یک نفر را به عنوان دبیر مجمع انتخاب شد. ۷ رئیس 
تشکل از ۹ تشکل حضور پیدا کرده و همه آن ۷ تشکل هم به من رأی دادند. 
اما  دوره دبیری تشکل یک سال است و پس از آن دوباره رأی گیری می شود.

گوشه و کنار

ســفربهجامجهانینهایتاباید۱۰۰میلیون
باشــدنه۵۰۰میلیونتومان!

»دنیای هوادار« بررسی می  کند؛

جشنوار ی فیلم فجر امسال چگونه خواهد بود؟

رفیعی  به مکاتبه با وزارت میراث فرهنگی اشاره کرد و گفت: تشکل های ملی دارای مجوز را استعلام کردیم، از جامعه هتلداران هم می خواهیم که به این مجمع بپیوندند. امیدوارم جلسات حداقل ماهیانه برگزار شود و 
هر ۶ ماه گزارش کار می دهیم. برنامه اصلی این است که با رؤسای قوا، مطالبات صنعت گردشگری را پیگیری کنیم.

رئیس هیات مدیره انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی گفت: اگر قبل از کرونا ۸ میلیون گردشگر ورودی داشتیم ۴ میلیون نفر آنها عراقی ها بودند که برای زیارت می آمدند. الان هر اندازه ارزش پول 
ملی پایین می آید بسته سفر ایران گران تر می شود. مشکلات زیادی در حوزه گردشگری داریم یکی از آنها مالیات زیاد است. نباید مالیات به بخش خصوصی تحمیل شود. این مسائل را می توان در مجمع ملی تشکلهای 

مهسا تیموری
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یکشنبه عصر، دو تیم »رئال مادرید« و »بارسلونا« در 
اِل کلاسیکو ۲۵۰ به مصاف یکدیگر رفتند که در پایان 
با  توانستند  بودند که  رئال  در  این شاگردان »کارلتو« 
نتیجه ۳بر۱ بارسلونای ژاوی را از پیش رو بردارند. اما 
سه بریک  شکست  موجب  که  دلایلی  بخواهیم  اگر 
بارسلونا مقابل رئال شد را بررسی کنیم، به نکاتی مهمی 

خواهیم رسید.
بارسلونا فصل تابستان را با هزینه های گزاف برای آغاز 
فصل  نقاط ضعف  کرد  سعی  و  گذراند  ژاوی  پروژه ی 
گذشته خود را که مهمترین آن ها مشکلات در ساختار 
و  خط حمله  در  تمام کننده  یک  فقدان  تیم،  دفاعی 
بالاتس نبودن خط میانی بود را برطرف سازد. تیمی که 
در ابتدا هم نتایج خوبی را با »هرناندز« کسب کرد اما 
رفته رفته، همه به نقطه ضعف کاتالان ها که در مقابل 
تیم هایی که خط حمله قدرتمند و هافبک های قوی 
دارند به مشکل می خورند، پی بردند و این معضلات به 
خوبی در بازی های لیگ قهرمانان اروپا مقابل اینتر -در 
دو بازی- و بایرن مونیخ نمایان شد و در تقابل با رقیب 

سنتی شان نیز به اوج خود رسید.
ژاوی در بازی با رئال با همان ترکیب قبل با سیستم 
بند  از  که  کونده  ژول  تنها  و  رفت  میدان  به   ۴۳۳

ترکیب  در  پیکه  به جای  بود  یافته  رهایی  مصدومیت 
یک  در  بازی  ابتدای  همان  در  اما  گرفت،  قرار  اصلی 
بارسا روی یک ریباند  ضد حمله در دقیقه ۱۱، دروازه 
دو  یکی  میهمان  تیم  و  شد  باز  بنزما  کریم  توسط 
موقعیت هم برای جبران داشت که نتوانست از آن ها 
استفاده کند، در شرایطی که در دقیقه ۳۵ رو شوت 
زیبای از فدریکو والورده آبی اناری ها برای بار دوم تسلیم 
با  شدند، همچنین گل دقایق پایانی فران تورس نیز 

پنالتی رودریگو بی اثر شد تا تغییری در اختلاف گل 
شکست کاتالان ها نداشت.  حقیقتاً نقطه ضعف بارسا 
ژول  آمادگی  و عدم  آرائوخو  مصدومیت کریستنسن، 
کونده بود و قدرت مثال زدنی خط هافبک رئال که با 
۴ هافبک میانه میدان را از آن خود کردنده بودند در 
نتیجه تاثیرگذار بود. رئال شایسته پیروزی بود و بارسا 

هم نشان داد هنوز برای تیم شدن بسیار کار دارد.

محسن بهره دار

پیروزی شایستۀ رئال برابر بارسا؛

الکلاسیکو ۲۵۰ به نام »کارلتو« به کام مادرید
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حرفه ای  و  مدرن  عصر  در  فوتبال  دنیای  ایسنا- 
که  است  نانوشته ای  و شروط  قوانین  دارای  خود 
و  می شود  گذاشته  پا  زیر  بازیکنان  توسط  گاهی 
شماره هایی را به تن می کنند که در نگاه اول عجیب 
و غیر قابل درک به نظر می رسد. از زمان پیدایش 
برای  تا زمانی که رفته رفته شماره گذاری  فوتبال 
بازیکنان تبدیل به یک قانون و عرف شد، معمولا 
شماره های یک تا یازده به ترتیب از دروازه بان تا 
مهاجم تعلق می گیرد. معمولا شماره ۷ متعلق به 
تکنیکی ترین بازیکن و شماره ۱۰ متعلق رهبر تیم 
است که در خط حمله به میدان می رود. شماره یک 
متعلق به دروازه اصلی تیم است و شماره های دو 
تا پنج را مدافعان در اختیار دارند. شماره های ۶ و 
۸ را معمولا هافبک ها در اختیار دارند اما در دنیای 

امروز، استثناهایی هم دیده می شوند.
ایران هم وجود دارد که  برتر  این مساله در لیگ 
مهاجمی با شماره ۴ و مدافعی با شماره ۷ و ۸ به 
میدان برود. در تیم ملی فوتبال ایران هم این قبیل 
موارد دیده شده است. به طور مثال امید ابراهیمی، 
هافبک دفاعی ایران در جام جهانی ۲۰۱۸ با شماره 
۹ به میدان رفت و شماره ۸ تیم ملی در اختیار 
مرتضی پورعلی گنجی است. در این گزارش مروری 
بر عجیب ترین شماره های لیگ برتر در فصل بیست 

و دوم خواهیم داشت:
سیاوش یزدانی – شماره ۷

 ۴ شماره  سربازی  به  اعزام  از  قبل  تا  سیاوش 
او  برگشت  و  رفت  اما  داشت  تن  به  را  استقلال 
به استقلال با واگذاری این شماره به یک بازیکن 
نتوانست  رضایی  کاوه  وقتی  شد.  همراه  دیگر 
ماند،  خالی   ۷ شماره  و  کند  بازی  استقلال  برای 
مدافع استقلال این شماره را در اختیار گرفت که 

عجیب ترین در نوع خود به شمار می رود.
میلاد سرلک – شماره ۱۰

یکی از عجیب ترین شماره ها متعلق به میلاد سرلک 
است. هافبک دفاعی پرسپولیس شماره ای را به تن 
دارد که عموما در اختیار مهاجمان و هافبک های 

هجومی تیم هاست.
مهدی مهدی پور – شماره ۹

هافبک های  و  مهاجم ها  استقلال  که  حالی  در 
هجومی بسیاری را در اختیار دارد، مهدی مهدی پور، 
معمولا  که  را   ۹ شماره  آبی ها  بازی ساز  هافبک 

مهاجمان گلزن به تن می کنند، در اختیار دارد.
رامین رضاییان – شماره ۹

رامین رضاییان معمولا در پست مدافع راست و در 
بهترین حالت هافبک راست به میدان می رود اما 
او در این فصل شماره ۹ طلایی پوشان را در اختیار 
دارد. البته این قبیل شماره ها در سپاهان عجیب 
نیست چرا که فصل گذشته هم دانیال اسماعیلی فر 
شماره ۱۱ این تیم را به تن داشت که این فصل در 

پرسپولیس شماره ۵ را می پوشد.
سعید واسعی – شماره ۱۰

بازی ساز  هافبک  یک  به  هم  تراکتور   ۱۰ شماره 
با  قیاس  در  اگر چه سعید واسعی  است.  رسیده 
بهتری  یزدانی و سرلک وضعیت  بازیکنانی مانند 
هافبک  یک  توسط  شماره  این  پوشیدن  اما  دارد 

وسط چندان رایج نیست.
احمد عبدالله زاده – شماره ۱۱

از  که  فولاد  دفاعی  هافبک  عبدالله زاده،  احمد 
کاپیتان های این تیم هم به شمار می رود، شماره 

۱۱ را در تیم خود به تن می کند.
پورعلی گنجی – شماره ۸

پورعلی گنجی در سال های نخست فوتبالش شماره 

غیاب  در  و  می کرد  تن  به  تهران  نفت  در  را   ۸
هافبک های باتجربه تیم ملی همین شماره را در 
تیم ملی هم انتخاب کرد. او در تیم های خارجی 
مانند السد شماره های متعارف مانند ۵ را به تن 
پرسپولیس  در  و  ایران  به  بازگشت  در  اما  داشت 

شماره ۸ را به تن می کند.
امید عالیشاه – شماره ۲

هافبک  و  مدافع  یک  عنوان  به  عالیشاه  امید 
راست به فوتبال معرفی شد و از زمان پیوستن به 
پرسپولیس شماره ۲ را انتخاب کرد اما رفته رفته او 
تبدیل به یک بازیکن کاملا تهاجمی برای تیم خود 
آسیا  فینال لیگ قهرمانان  در  شده است و حتی 
به عنوان مهاجم هم به میدان رفت و این روزها 
کم ترین شباهت را به یک شماره ۲ کلاسیک دارد.

یورگن لوکادیا – شماره ۴
هم  لوکادیا  یورگن  یزدانی،  سیاوش  کنار  در 
عجیب ترین شماره را دارد. او به عنوان یک مهاجم 
گلزن شماره ۴ را انتخاب کرده که چندین سال در 
اختیار سید جلال حسینی بود. لوکادیا دلیل جالب 
توجهی برای پوشیدن این شماره دارد. او مدعی شده 
چون مادرش در روز چهارم یکی از ماه های میلادی 
به دنیا آمده، به همین خاطر این شماره را انتخاب 
کرده اما جالب این جاست لوکادیا در تیم های قبلی 
خود چنین شماره ای را بر تن نکرده تا مشخص شود 
تاریخ تولد مادرش تنها یکی از دلایلی بوده که این 

مهاجم شماره چهار را انتخاب کرده است.
ساسان انصاری – شماره ۳

از عجیب ترین  یکی  فولاد هم  کاپیتان  و  مهاجم 
در  حضور  از  بعد  او  دارد.  تن  به  را  شماره ها 
پرسپولیس و پیوستن به فولاد، شماره ۳ را که در 

فولاد خالی مانده بود، انتخاب کرد.

از مهاجمی با شماره ۴ تا مدافعانی با شماره ۷ و ۸؛

ایران! برتر لیگ اینعجیبترینشمارههای و اینشما

سوژه

درحاشیه

زیرساخت های دردسرساز؛

دلایلانصرافایرانازمیزبانی
مهمترینمسابقاتقارهچهبود؟

کنفدراسیون  رئیسه  هیئت  گذشته  روز  جلسه 
فوتبال آسیا که با حضور مهدی تاج برگزار شد به 
جز انتخاب قطر به عنوان میزبان جام ملت های 
آسیا در سال ۲۰۲۳، خبر مهم دیگری هم داشت. 
هند و عربستان به عنوان دو کاندید نهایی برای 
میزبانی جام ملت های آسیا در سال ۲۰۲۷ انتخاب 
شدند. حدود سه سال قبل فدراسیون فوتبال ایران 
سال  در  میزبانی  کسب  برای  خود  جامع  برنامه 
ارسال کرد  را به کنفدراسیون فوتبال آسیا   ۲۰۲۷
جمع  این  از  نامه ای  ارسال  با  قبل  روز  چند  اما 

کنار رفت.
از  ایران  انصراف  باعث  مختلفی  مشکلات 
کاندیدا بودن برای کسب میزبانی جام ملت ها 
شد. تحریم ها باعث شده اسپانسرهای مختلف 
کار  ایران  در  نتوانند  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون 
حق  موضوع  هم چنین  ببرند.  پیش  را  خود 
که  است  موضوعی  دیگر  نیز  تلویزیونی  پخش 
شرکت های  دارد.  قرار  موضوع  این  تاثیر  تحت 
را  ایران  در  امکان حضور   AFC با  قرارداد  طرف 
ندارند و این یکی از سنگ های بزرگ پیش پای 

فدراسیون فوتبال است.
امکانات  در  نقص  بحث،  مورد  موضوع  دیگر 
است.  ایران  استادیوم های  مثل  ساختی  زیر 
ورزشگاه هایی که به استاندارد ای اف سی نزدیک 
هستند شاید به تعداد انگشتان یک دست باشند. 
نبود  چمن،  زمین های  استاندارد  از  دور  کیفیت 
زمین های  کمبود  آر،  ای  وی  مثل  امکاناتی 
تمرینی و ... باعث شده که ایران انصراف خود را 
اعلام کند. آنطور که از اخبار معلوم است، برنامه 
کنفدراسیون  روسای  نظر  عربستان  پیشنهادی 
به  و  کرده  جلب  ویژه  طور  به  را  آسیا  فوتبال 
کشور  این  به  مسابقات  میزبانی  فراوان  احتمال 

داده می شود.

 فتح الله زاده: تیم شما تماشاگر پسند 
بازی می کند

درجلسهمدیرعاملاستقلال
با»ساپینتو«چهگذشت؟

صبح  استقلال  باشگاه  مدیرعامل  فتح الله زاده  علی 
روز گذشته میزبان ریکاردو ساپینتو، سرمربی این 
تیم بود و در این ملاقات، طرفین بر همکاری موثر 
و همه جانبه جهت موفقیت استقلال تاکید کردند. 
فتح الله زاده در این ملاقات خطاب به ساپینتو اظهار 
داشت: از دیدار شما خیلی خوشحال هستم. پیش 
تعقیب  دقت  با  را  استقلال  بازی های  هم  این  از 
می کردم و به نظرم استقلال فوتبال زیبا، تماشاگر 
پسند و مقتدرانه ای را به نمایش می گذارد و این 
به خاطر تلاش و زحمات شما، اعضای کادرفنی و 

بازیکنان است.
وی افزود: درخواست من از شما ادامه همین روند 
مطرح  شایعات  برخی  برخلاف  است.  آن  بهبود  و 
از  بازیکنان  و  کادرفنی  اعضای  همه  شما،  شده، 
سرمربی  شما  هستید.  برخوردار  کامل  حمایت 
استقلال هستید و در کارتان اختیار کامل دارید و 
بازیکنان سرباز شما هستند و هر تصمیمی  همه 
بگیرید، حمایت من هم با شما است. من سال ها 
با  می دانم  و  داشته ام  حضور  باشگاه  این  در 
همکاری و یکدلی، می توان به موفقیت رسید. ما 
با هم ادامه می دهیم و دست در دست هم برای 

موفقیت و قهرمانی تلاش می کنیم.

بیست و ششم مهرماه، روز »تربیت بدنی« و »ورزش« گرامی باد



روزنامه

77 ورزشی
تغییر در پرسپولیس فعلا مطرح نیست

»حمید سجادی« -وزیر ورزش و جوانان- در مورد تغییر مدیریت باشگاه استقلال و احتمال تغییر در باشگاه پرسپولیس 
گفت: تغییرات را می توانیم به فال نیک بگیریم. تغییر چیز بدی نیست. تصمیماتی که هیات مدیره های هر دو باشگاه 
می گیرند از نظر جنبه قانونی برای ما مهم است. در مورد پرسپولیس هم هنوز چیزی به وزارت ورزش ارسال نشده است.

به ورثه هانی فرجاد منش )خانم زهرا دریابر-منصوره فرجادمنش -هانیه فرجاد منش( به نشانی تهران : لویزان، شیان، خیابان کیوان ، پلاک ۱۴۴، واحد ۲
در خصوص پرونده اجرایی کلاسه ۹۹۰۲۵۰۰، به موجب گزارش مورخ ۱۴۰۱/۴/۷ کارشناس رسمی دادگستری اعلام میدارد، شش دانگ مشاع 
از شش دانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی ۱۶۳/۴۷۳۵۲ به مبلغ ۴/۸۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ارزیابی گردیده. لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور 
معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد کارشناسان تجدید 
نظر به مبلغ ۳۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناسان 

تجدیدنظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد. ۵۰۴ ف
رئیس واحد اجرای اسناد رسمی کرج

اخطاریه ماده ۱۰۱- اموال غیر منقول
خاکستری   ۲۰۶ پژو  سواری  خودرو  سبز  برگ 
مدل ۱۳۹۷ به شماره پلاک ۷۹۱ ن ۵۱ ایران ۲۲ 
شاسی: شماره  و   165A01577 موتور:  شماره   و 

احمدپور  لیلا  به نام   NAAP03EE1JJ550929  
دارنده کد ملی ۰۰۶۳۹۷۸۸۲۲ با وکالت فروش به 
معین ابوطالبیان طی شماره وکالت ۱۶۶۵۸ مفقود 

و از درجه اعتبار ساقط است.

گهی مفقودی آ

شماره 1132 -سه شنبه  26 مهر 1401

اخیر  آمد مدیران سرخابی ها در سال های  هرچند رفت و 
تبدیل به عادت دیرینه و نامناسب فوتبال باشگاهی شده 
و بسیاری از مشکلات لاینحل این دو باشگاه نیز حاصل 
همین تغییرات بدون برنامه است، اما اهالی فوتبال ایران به 
خصوص هواداران میلیونی این دو باشگاه به چنین رفت و 
آمدهای اغلب بد موقع و احساسی و گاه غیر ورزشی عادت 
کرده اند. با این حال به بهانه حضور مجدد »علی فتح الله زاده 
خویی« در راس باشگاه استقلال نگاهی کوتاه به شرایط این 

باشگاه خواهیم انداخت:
خوب و بد همه محکومند

کارنامه »مصطفی آجورلو« چه در دوران تصدی مدیریت پاس 
تهران و چه دوران کوتاه مدت در باشگاه استقلال، مثبت 
بوده. با این حال آجورلو از معدود مدیرانی بود که استقلالِ 
کاری خود را نسبت به همتایانش بیشتر حفظ کرده و جنگ 
رسانه او و سازمان لیگ را می توان سرمنشا اختلافات وی با 
فدراسیون و حتی وزارت ورزش دانست، موضوعی که او را 
تا خروجی باشگاه استقلال همراهی کرد. با این حال حضور 
یکساله آجورلو در باشگاه استقلال که با قهرمانی این تیم در 
لیگ ایران همراه گردید، شنبه شب گذشته به پایان رسید 
تا این نکته بیش از پیش به دوستداران فوتبال ثابت گردد 
که  ماندن و یا نماندن مدیران در راس باشگاه های دولتی 
ایران به چگونگی عملکرد مدیران عامل آنان بستگی ندارد 
و مناسبات دیگری در این موضوع دخیل است. هر چند 
چالش های مالی و عدم شفافیت در پرونده های این باشگاه 
نیز در خروج »سردار« نقش به سزایی داشت و این ابهامات 

باید هرچه سریع تر برطرف گردد.
آغاز دوباره فتح الله زاده  

ششمین حضور علی فتح الله زاده در پست مدیرعاملی باشگاه 
استقلال، شنبه شب گذشته در حالی اتفاق افتاد که وی در 
آخرین حضور خود در این باشگاه، زودتر از انتظار استعفا داده 
تا احمد سعادتمند، اسماعیل خلیل زاده و احمد مددی فاجعه 
مدیریتی آبی پوشان پایتخت را رقم بزنند و در نهایت استقلال 
با آجورلو به آرامش نسبی برسد. آغاز دوباره فتح الله زاده که 
به نظر می رسد در شرایط پیش آمده می تواند بهترین گزینه 
مدیریت باشگاه استقلال باشد، یقینا با چالش های جدیدی 
روبرو خواهد بود و مسلما فروش آپارتمان و دسته چک 
شخصی وی بسان گذشته کارایی چندانی برای حل مشکلات 
نخواهد داشت. باید دید پشت پرده انتخاب قتح الله زاده چه 
منطقی نهفته است و آیا او شیوه مدرنی را برای فصل جدید 
مدیریت خود که با عکس العمل های جدید و خشن همراه 
خواهد بود، انتخاب خواهد کرد یا اینکه منفعل و بدون برنامه 

چند صباحی را در راس باشگاه استقلال خواهد گذراند.
بدهی سنگین استراماچونی

بزرگترین چالش باشگاه استقلال  بدهی سنگین آبی پوشان 
به  با توجه  استراماچونی است.  به سرمربی گذشته خود 
اینکه نتیجه رای پرونده محکومیت استراماچونی در دادگاه 
در  تغییری  و  گردیده  مشخص   )CAS( ورزش  حکمیت 
نگرفته و ضمن  باشگاه استقلال صورت  رقم محکومیت 
پرداختی های دیرکرد، باشگاه استقلال باید مبلغی حدود یک 
میلیون و ۳۵۰ هزار یورو به آندره آ استراماچونی بپردازد، باید 
گفت؛ موضوع استراماچونی و بدهی باشگاه استقلال به وی 
اندک اندک به نقطه کور و مرحله خطرناکی می رسد که اگر با 
تعلل باشگاه و در راس آن فتح الله زاده روبهرو گردد، تبعات 
جبران ناپذیری چون بسته شدند حداقل دو پنجره نقل و 

انتقالات و یا کسر امتیاز را همراه داشته و استقلال را حداقل 
تا چند فصل از قهرمانی دور نماید. از طرفی تامین مابع مالی  
پرداخت این بدهی بدون کمک و مساعدت دولت امکان 
پذیر نخواهد بود، موضوعی که مستقیما به هنر مدیرعامل در 

جهت تعامل با دولت بستگی دارد.
بدهی به سازمان لیگ

از اتفاقات خوب لیگ گذشته سپرده شدن حق تبلیغات 
بود.  باشگاه  این دو  به   محیطی استقلال و پرسپولیس 
مسئله ای که سهم بیست درصدی سازمان لیگ را در پی 
داشته و در این راستا باشگاه استقلال مبلغ 60  میلیارد 
تومان به سازمان لیگ بدهکار است. اینکه به چه علت 
این بدهی به موقع و پس از دریافتی های باشگاه پرداخت 
نشده است خود جای سوال است و اینکه مدیرعامل جدید 
استقلال که قاعدتا باید تعاملی بیشتری با سازمان لیگ 
داشته باشد، چگونه این رقم را پرداخت خواهد کرد هم به 
نوبه خود معضل و مشکل بزرگی را رقم خواهد زد. موضوعی 
که شاید از دلایل برکناری آجورلو بود و اختلاف نظر شدید او 
با سازمان لیگ، خبر از این موضوع می دهد که این سازمان 
به هیچ عنوان قصد ندارد در این مورد با باشگاه های مدعی 

تعامل نماید.
بورس

و  بورس  داخل  نیمه  و  نصفه  ایران  سرخابی  باشگاه  دو 
این راستا بدست  فرابورس شدند. مبالغ قابل توجهی در 
آمده و قاعدتا باید براساس قانون بورس منبع درآمد مشترک 
باشگاه و سهامداران باشد. اگر از نوسانات بورس در ایران 
بگذریم و اگر فقدان سرمایه سودآور را در این دو باشگاه 
واگذاری  این  احتمالی  بپرسیم سود  باید  بگیریم،  نادیده 
چیست و چگونه محاسبه می گردد و نحوه هزینه آن چگونه 
تعریف شده است؟ مسلما سهامداران این دو باشگاه پیگیر 
مطالبات خود هستند و یقینا سازمان بورس اهداف از پیش 
تعیین شده خود را در این قضیه دنبال می کند. با این حال 
اگر فرض کنیم که سرمایه جمع آوری شده پیش خور نشده 
باشد، مدیر عامل جدید استقلال چه برنامه ای در این مورد 

داشته و آیا مجال پرداختن به آن را پیدا می کند یا خیر؟
ریکاردو ساپینتو

زاده  انتصاب فتح الله  از  واکنش »ریکاردو ساپینتو« بعد 
جالب بود. او از برکناری آجرلو شوکه شده و احتمالا نمی داند 
که این گونه رفتارها در فوتبال ایران از مرحله شوک گذشته 
است. با این حال سرمربی استقلال قصد دارد پس از ملاقات 
با مدیرعامل تکلیف خود را مشخص نماید و در طرف مقابل 
فتح الله زاده حمایت خود را از سرمربیگری ساپینتو اعلام کرده 
و گفته است: او با قدرت به کارش ادامه خواهد داد. جدا 
از بحث توافق و یا عدم  توافق، فتح الله نشان داده است 
در اخراج و انتخاب سرمربیان تابع بی چون چرای هواداران 
است و این نکته با توجه به رقابت نزدیک مدعیان و نیز 
حضور دوباره هواداران در ورزشگاه، می تواند عملکرد ساپینتو 
داده و حضورش در راس کادر فنی  قرار  الشعاع  را تحت 

استقلال، به برف زمستان تهران نرسد. 
کارنامه فتح الله زاده

و  کهکشانی  تیم های  بستن  در  ایران  آبی پوشان  حاجی 
ترکاندن بمب های کوچک و یزرگ تبحری خاص دارد. دست 
بر قضا کارنامه قهرمانی او هم نسبت به دیگر مدیران پُر 
پیمانه بوده و به شدت اهل کری های آبی و قرمز است. 
فتح الله زاده همان شخصی بود که با پول شخصی با عابدینی 
و تیم پشتیانی و حامیان مالی قوی اش شانه به شانه حرکت 
می کرد و گاهی سبقت هم می گرفت. فتح الله زاده با کارنامه 
نسبتا موفق به جز یک دوره ناموفق نوستالژی خوبی را به 
هوادارنش متبادر کرده و گویا برگشته است تا نقاط تاریک 
مدیریت خود را از ذهن هواداران پاک نماید. دوره جدید 
مدیریت فتح زاده که هم با تجربه بالای او و هم با انتظارات 
بالای  هواداران همراه است، مرز باریکی است که ممکن 
است او را برای همیشه از عرصه فوتبال دور نماید و یا 

برعکس باعث جاودانگی او گردد.
نیم فصل

استقلال علیرغم اینکه مدعی جدی قهرمانی در فصل بیست 
و دوم است، نسبت به دیگر مدعیان به خصوص حریف 

دیرینه خود پرسپولیس، دارای ضعف های زیادی در ترکیب 
خود است. تاکتیک برتر استقلال در فصل جاری مشخص 
نشده و خط دفاع  این تیم انسجام فصل گذشته ندارد. از 
طرفی فقدان بازیگردان در میانه میدان آبی پوشان را به شدت 
آزار داده و مهاجمان پر تعداد این تیم در محوطه هجده 
حریفان سردرگم هستند. تنها نقطه مثبت استقلالِ مدل 
ساپینتو منظم بازی کردن و تعویض های تاثیرگذار سرمربی 
است که سی دقیقه انتهایی بازی ها را به نقع استقلال به 
پایان می رساند. با این تفاسیر نقل و انتقالات نیم فصل 
برای استقلال حیاتی بوده و دو مقوله آرامش و حذف و 
اضافه های هوشمندانه می تواند استقلال را در نیم فصل دوم 
مهارنشدنی نماید. چالش بزرگ مدیر عامل بعد از پرداخت 
بدهی ها و مطالبات بازیکنان، فراهم کردن شرایطی است که 
کادر فنی به بهترین شکل ممکن وارد بازار نقل و انتقالات 

نیم فصل شوند. 
لیگ قهرمانان

تیم حقوقی باشگاه استقلال در مدیریت قبلی، مدعی بود 
اقدامات موثری را در خصوص اخذ مجوز حرفه ای جهت  
رفع موانع حضوراستقلال در لیگ قهرمانان آسیا، انجام داده 
است. استقلال در فصل گذشته نیز نسبت به حریف سنتی 
خود شرایط بهتری در خصوص حضور در لیگ قهرمانان 
داشت اما دولتی بودن این دو باشگاه، اوضاع را به سمتی 
پیش برد که سرخابی ها از لیگ قهرمانان حذف شدند. سه 
ابتدا دور  بررسی است:  قابل  این خصوص  در  نکته مهم 
بودن این دوباشگاه از استانداردهای اعلام شده از طرف ای 
اف سی است، دوم سختگیری  این نهاد در مورد  شرایط  
حضورتیم ها در لیگ قهرمانان »علیرغم اقبال زیادی که به 
حضور استقلال و پرسپولیس به علت داشتن هوادار در این 
مسابقات دارد« است و سوم اطلاعات نادرستی است که  
در مورد این دو باشگاه از طرف ایران به ای اف سی مخابره 
گردیده و مقدمات بی اعتمادی را فراهم آورده است. استقلال 
به عنوان پرافتخارترین تیم ایرانی در مسابقات باشگاهی 
آسیا نه تنها از حداقل های ممکن در این مورد بهرمند نیست 
بلکه تلاش موثری در این خصوص انجام نداده است. مدیر 
عامل جدید استقلال باید همزمان در دو جبهه حساس برای 
رفع مشکلات باشگاه و فراهم کردن مقدمات حضور دوباره 

در لیگ قهرمانان به مبارزه بپردازد.
آینده استقلال

آینده استقلال به مانند آینده فوتبال ایران روشن و مشخص 
نیست. آماتوریسم در تمام ارکان این باشگاه مشهود است 
و به نظر می رسد باشگاه استقلال به مانند همتای خود 
کدخدامنشی مدیریت می شود. مرد سرد و گرم کشیده آبی ها 
که در تیم مدیریتی عزیزمحمدی رقیب مهدی تاج بود، باید 
هوشیارتر از گذشته به سرنوشت استقلال بیاندیشد. فتح الله 
زاده با علم به اینکه که عمر مدیریت وی  شاید کوتاه باشد، 
لازم است با  تنظیم برنامه کوتاه مدت ثبات و شفاقیت مالی 
را برای باشگاه  فراهم کرده و سپس در اندیشه برنامه ده ساله 

این باشگاه جهت حضور مقتدارنه در آسیا باشد.
کادر مدیریت

ترکیب کادر مدریتی استقلال اغلب ناموزون و گاهی در 
تعارض بوده است. صرف بودن پیشکسوتان در هیات مدیره 
استقلال و صرف اعتماد به مدیران غیر ورزشی، مشکلی را 
حل نخواهد کرد. سراشیبی مدیریت آنگاه آغاز می شود که 
شایسته ها جای خود را به عوامل سفارش شده یا تحمیل 
شده بدهند. از فتح الله زاده انتظار می رود استقلال را با 
مدیران و معاونان لایق، بادانش و آشنا با فلسفه فوتبال 

مدیریت نماید.

داستان جلد

»دنیای هوادار « سایه روشن های بازگشت دوباره شوالیه به استقلال را بررسی می کند؛

همه چالش های حاج»فتل«

سرمربی پورتو موافقت کرد؛

»مهدی«با۲۰میلیونیوروآرسنالی
میشود

ءحسن صانعی پور
ء
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زنیت در اندیشه 

بازگرداندن »سردار«
آزمون مهاجم ۱۸  باشگاه زنیت روسیه شرایط سردار 
را  او  تا  گرفته  نظر  زیر  را  لورکوزن  یورویی  میلیون 
شبکه  نشریه  در  که  همانطور  بازگرداند.  روسیه  به 
Euro-Futbol.Ru گفته شد این فوتبالیست ۲۷ ساله 
در این فصل ۱۱ بازی برای بایرلورکوزن انجام داده و 
دو پاس گل نیز به ثبت رسانده است. قرارداد فعلی 
آزمون با لورکوزن تا تابستان ۲۰۲۷ اعتبار دارد. پورتال 
میلیون   ۱۸ را  ایرانی  پوش  ملی  این  ترانسفرمارکت 
 ،۲۰۲۱ تا   ۲۰۱۹ زمانی  بازه  در  می کند.  ارزیابی  یورو 
آزمون برای زنیت بازی می کرد و ۶۲ گل به ثمر رساند 

و ۲۳ پاس گل داد.

 ۲ تا ۵ سال زندان
در انتظار »نیمار«!

و  برزیل  و  پاری سن ژرمن  فوتبال  ستاره  »نیمار« 
اتهام  به  اسپانیا  در  دوشنبه  روز  دیگر  نفر  هشت 
کلاهبرداری و فساد مالی در انتقال این بازیکن به 
محاکمه شدند.   ۲۰۱۳ در سال  سانتوس  از  بارسلونا 
زندان و جریمه  دنبال دو سال  به  اسپانیا  دادستان 
نیمار  برای  دلار(  میلیون   ۹.۸( یورویی  میلیون   ۱۰
هستند. آنها همچنین خواهان پنج سال زندان برای 
میلیون   ۸.۴ و  بارسا  سابق  رئیس  روسل،  ساندرو 
یورو جریمه برای باشگاه هستند. حال گفته می شود 
سال   ۵ تا   ۲ به  محکومیت  صورت  در  بازیکن  این 

زندان محکوم خواهد شد.

سکوت »ام باپه« شکست: 
در پاریس خوشحالم

پاری سن ژرمن در چارچوب رقابت های هفته یازدهم 
لیگ فرانسه به مصاف مارسی رفت و موفق شد با 
نتیجه ۰-۱ برابر این تیم به پیروزی برسد. تک گل 
این تیم در این بازی را نیمار روی پاس گل امباپه 
به ثمر رساند که در چند روز اخیر شایعات بسیاری 
درباره او به گوش رسیده و بار دیگر به کانون اصلی 
چند  در  که  امباپه  بود.  تبدیل شده  رسانه ها  توجه 
روز گذشته هیچ واکنشی به این شایعات و اخبار 
فرانسوی  و  اسپانیایی  رسانه های  در  شده  منتشر 
این  تمامی  بالاخره  گذشته  شب  بود،  نداده  نشان 

خبر ها را تکذیب کرد.

»مسی«؛ بدشانس ترین 
بازیکن لیگ فرانسه

هفته  بازی  ترین  حساس  در  ژرمن  سن  پاری 
یازدهم رقابت های لیگ فرانسه به مصاف مارسی 
رفت و توانست با یک گل به پیروزی دست پیدا 
کند. لیونل مسی بعد از دو بازی غیبت در  این 
دیدار برای پاری سن ژرمن به میدان رفت. او بار 
ضربه  و  کند  گلزنی  نتوانست  بدشانسی  با  دیگر 
اش به تیر دروازه خورد. طبق اعلام شبکه آماری 
اوبتا، مسی در دو فصل حضورش در لیگ فرانسه 
۱۴ بار توپ را به تیر دروازه زده که این بیشترین 
این  لیگ  در  شاغل  بازیکنان  همه  بین  در  آمار 

کشور است.

کاهش تعلیق کمیته مجوز 
حرفه ای ایران
جلسه  »در  نوشت:  فوتبال  فدراسیون  رسمی  سایت 
روز دوشنبه کمیته اجرایی کنفدراسیون فوتبال آسیا 
مجوز  صدور  کمیته  یک ساله  تعلیق  تمدید  موضوع 
کمیته  تصویب  به  که  کشورمان  فوتبال  فدراسیون 
بود،  رسیده  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  مجوز  صدور 
گرفته  صورت  اعتراض  با  میان  این  در  شد.  مطرح 
از سوی فدراسیون فوتبال ایران در نهایت مدت این 
تعلیق از یکسال به دوماه کاهش یافت و برنامه های 
آتی مربوطه در این مورد بررسی و تصمیم گیری صورت 
پذیرد.« کنفدراسیون فوتبال آسیا روز ۱۸ اسفند ۱۴۰۰ 
فدراسیون های  حرفه ای  مجوز  صدور  کمیته  فعالیت 
فوتبال ایران و تاجیکستان را تعلیق کرده بود.

دستگیری پسر رئیس 
باشگاه بارسلونا در مادرید!
گی یم لاپورتا فرزند خوان لاپورتا رئیس باشگاه بارسلونا 
روز گذشته )یکشنبه( قبل از اولین ال کلاسیکوی فصل 
مادرید  شهر  در  بودند  آن  میزبان  کهکشانی های  که 
دستگیر شد. دلیل دستگیری فرزند ۲۵ ساله لاپورتا، 
اعمال خشونت فیزیکی و تهدید کردن نامزدش در یک 
است.  داشته  پی  در  را  او  شکایت  که  بوده  رستوران 
به  همراه  ناهار  صرف  برای  لاپورتا،  دوم  فرزند  گویا 
به  نزدیک  فاصله ای  در  که  رستوران  این  به  نامزدش 
محل برگزاری ال کلاسیکو هم واقع شده، می روند اما 
با او درگیری لفظی پیدا می کند.

در دیدار تاج و اینفانتینو 
چه گذشت؟
رییس  با  ایران  فوتبال  فدراسیون  رییس  نشست 
مشترک  جلسه  شد.  برگزار  فوتبال  جهانی  فدراسیون 
با جیانی  ایران  تاج، رییس فدراسیون فوتبال  مهدی 
اینفانتینو رییس فدراسیون جهانی فوتبال روز گذشته 
اجرایی  کمیته  نشست  حاشیه  در  ماه-  مهر   25-
کنفدراسیون فوتبال آسیا در کوالالامپور برگزار شد. در 
این نشست درباره مسائل فیمابین کمک های های 
فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا به فدراسیون فوتبال 
تاج  مهدی  همچنین  شد.  نظر  تبادل  و  بحث  ایران 
معاون  گرافستروم،  ماتیاس  با  ای  جداگانه  نشست 
دبیرکل فیفا را برگزار کرد.

قطر میزبان جام ملت های 
آسیا ۲۰۲۳ شد
 AFC کمیته اجرایی کنفدراسیون فوتبال آسیا در مقر
نهایت  داد و در  در کوالالامپور مالزی تشکیل جلسه 
ملت های  جام  میزبانی  برای  قطر  پیشنهاد  با  اعضا 
آسیا ۲۰۲۳ موافقت کردند. با توجه به این اتفاق، قطر 
از بین نامزدهای نهایی برای میزبانی جام ملت های 
فوتبال آسیا در سال ۲۰۲۷ کنار رفت و عربستان و هند 
به عنوان دو نامزد نهایی برای میزبانی این رقابت ها در 
سال ۲۰۲۷ انتخاب شدند. این کنفدراسیون اعلام کرد 
ایران به همراه کشورهای ازبکستان و استرالیا که برای 
میزبانی از بازی ها در سال ۲۰۲۷ نامزد شده بودند، از 
پیشنهاد خود انصراف دادند.


